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El conseller general del Partit 
Socialdemòcrata (PS) Gerard 
Alís ha tramitat una demanda 
d’informació mitjançant la qual 
vol que se li trameti tota una 
sèrie de documentació sobre 
l’evolució i la gestió del fons de 

pensions de la funció pública. 
Concretament, Alís demana 

les actes de la comissió de segui-
ment així com dades relatives 
al concurs per a la selecció, re-
centment tancat, d’una entitat 
dipositària i una gestora dels di-
ners aportats pels treballadors. 
En aquest sentit, el polític ha re-

marcat que la petició s’emmarca 
en el procés de control que, des 
de la formació, s’està fent del 
nou sistema de jubilació d’ençà 
de la seva aprovació al Consell 
General la passada legislatura. 

Així, en l’escrit, el conseller 
general socialdemòcrata dema-
na en primer lloc “dades finan-

ceres sobre l’estat actual del pla 
de pensions”, incloent-hi l’im-
port, la gestió realitzada fins a 
la data i els rendiments obtin-
guts. També vol informació so-
bre l’activitat de la comissió de 
seguiment i sol·licita totes les 
actes des de la seva creació així 
com la política d’inversió acor-
dada per l’òrgan. 

Alís també vol més dades 
sobre el procés de contractació 
d’una entitat gestora i una altra 
de dipositària del fons, recent-
ment finalitzat. Així demana 
que se li faciliti els plecs de bases 

emprats per la selecció, així com 
els procediments de contracta-
ció, l’informe previ preceptiu 
que havia d’elaborar la comissió 
de seguiment, els contractes de 
prestació de serveis que s’hagin 
signat i els informes d’adjudica-
ció de tots ells.

El conseller general ha posat 
en relleu que la demanda d’in-
formació entra “dins la dinàmi-
ca que venim duent a terme des 
que es va votar la llei” i que sor-
geix “arran de la publicació de 
l’adjudicació de l’entitat gestora 
i de la dipositària”. 

El PS demana per la gestió del pla 
de pensions de la funció pública
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‘Cas orfund’

El ministre de Finances, 
Jordi Cinca, va declarar ahir 
durant més de dues hores 
davant la magistrada del Tri-
bunal del Corts Concepció 
Baró en relació amb la quere-
lla presentada per l’expresi-
dent d’Orfund, Joan Samar-
ra, si bé va poder esquivar els 
mitjans de comunicació, tant 
nacionals com estrangers, 
que esperaven a l’entrada de 
la seu de la Justícia.

I és que malgrat que es-
tava previst que el ministre 
de Finances declarés a les 
quatre de la tarda per defen-
sar-se de les acusacions d’ad-
ministració deslleial, apropi-
ació indeguda i blanqueig de 
capitals durant la seva etapa 
al capdavant d’Orfund, fi-
nalment ho va fer a primera 
hora del matí, un canvi, que 
segons van informar fonts 
properes a la defensa del mi-
nistre, va ser motivat per ra-
ons d’agenda.

Cinca va reiterar davant la 
magistrada, a qui va respon-
dre les diferents qüestions 
plantejades, la seva innocèn-
cia i es va mostrar convençut 
de no haver comès cap actu-
ació susceptible de ser delic-
tiva, ni en l’àmbit penal, civil 
ni mercantil.

Cinca esquiva 
la premsa i 
declara més 
de dues hores
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“És la demostració que Demò-
crates per Andorra vol dilatar 
les coses i que la comissió espe-
cial de Vigilància i Prevenció de 
Risc per a l’Estabilitat Finance-
ra no funciona”. 

Així de contundent es va mos-
trar ahir el conseller general de 
Socialdemocràcia i Progrés, Víc-
tor Naudi, amb relació al fet que 
el president del grup demòcrata 
i president alhora de la comissió 
especial, Ladislau Baró, no ha-
gués enviat fins aquest passat 
dilluns la consulta als òrgans ju-
dicials en relació amb la idoneïtat 
de la compareixença de l’ex-con-
seller delegat de Banca Privada 
d’Andorra (BPA), Joan Pau Mi-
quel, davant la comissió.

I és que per Naudi, aques-
ta forma de procedir no fa res 
més que “posar en entredit el 
paper de la comissió”, ja prou 
tocat per la negativa d’alguns 
dels compareixents a donar in-
formació. En aquest sentit, el 
parlamentari d’SDP va recordar 
que en la darrera reunió va de-
manar la compareixença al més 
aviat possible del president de 
l’AREB per tal d’explicar la pro-
blemàtica de la renda variable 
bloquejada, petició que tampoc 
s’ha fet.

pReocupació peR FeDa
D’altra banda, Naudi va mos-
trar la preocupació de la forma-
ció per la política d’inversions 
de Forces Elèctriques d’Andorra 
(FEDA) així com per un pre-
sumpte deteriorament del cli-
ma laboral a la parapública, un 
fet que ha portat SDP a presen-
tar tres demandes d’informació.

El conseller general de So-
cialdemocràcia i Progrés, que 
va destacar que aquestes de-
mandes entrades a Sindicatura 
a final de la setmana passada 
complementen una petició d’in-
formació que ja havia realitzat 

SDP sobre FEDA, va explicar 
que “semblaria que el clima la-
boral a la parapública s’hauria 
enrarit els darrers anys”. Per 
aquest motiu, i després de la-
mentar que “s’hagi volgut ocul-
tar” l’enquesta sobre el clima 
laboral, la formació reclama a 
l’executiu una còpia “dels resul-
tats de la o les enquestes rela-
tives a l’estudi del clima laboral 
fet al personal de FEDA els dar-
rers anys, així com els resultats 
de les sessions de treball com-
plementàries d’aquestes anàli-
sis de clima laboral”.

Així mateix, i ja en la vessant 

més tècnica i de les inversions, 
Naudi va incidir en la importàn-
cia que abans de tirar endavant 
una nova planta de cogeneració 
a la Comella s’analitzi, en base 
a les dades de la central de Sol-
deu, la seva viabilitat.

En aquest sentit, el parla-
mentari d’SDP, que va recordar 
que invertir en cogeneració no 
és fer-ho en energies renova-
bles i netes, va recordar que la 
central de Soldeu es va fer en 
base a un preu del gas determi-
nats i a un nombre d’usuaris de 
la xarxa, dos aspectes que hau-
rien canviat. Per això, des d’SDP 
es demana a l’executiu còpia 
dels contractes dels diferents 
abonats fins a la data, còpia 
dels contractes d’arrendament i 
dels convenis establerts en cas 
que n’hi hagi per la ubicació i 
del pas d’instal·lacions ja sigui 
amb l’administració comunal o 
amb les persones físiques o jurí-
diques privades, així com còpia 
dels canons, taxes o impostos 
satisfets al Comú de Canillo.

Finalment, la formació de-
mana també una còpia dels 
estudis i informes tècnics i de 
viabilitat econòmica de les dues 
noves estacions transformado-
res (ETR) que es volen construir 
a la Borda Vidal a Sant Julià de 
Lòria i a la Massana.

SDP acusa DA de “dilatar les coses” 
i diu que la “comissió no funciona”
Naudi mostra la preocupació de la formació per la política d’inversions i el clima laboral de FEDA
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Víctor Naudi i Joan Marc Miralles en una compareixença anterior.
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Treballem per fer més fàcils els moments més difícils ...
• Incineracions 
 (concessió ofi cial)
• Trasllats internacionals
• Repatriaments

• Venda i col·locació de làpides
• Servei de floristeria 
 nacional i internacional
• Gestió integral de tràmits per defunció
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